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Karen L. Thornber教授訪台演講與工作坊 

頂尖大學策略聯盟－哈佛大學雙邊學術合作交流計畫 

 

主辦單位：臺大外文系、臺大日文系、臺大臺文所 

協辦單位：政大臺文所 

 

主講人：Karen L. Thornber教授 

任職：美國哈佛大學比較文學與東亞語言文明系教授（Professor of Comparative 

Literature and of East Asian Languages and Civilizations）、哈佛大學亞洲中心主任

（Victor and William Fung Director, Harvard University Asia Center）、哈佛大學亞

洲中心中央評議會主席（Chair, Harvard University Asia Center Council） 

  

活動內容： 

一、聯合演講：「全球環境危機與東亞區域文學」（Global Environmental Crises 

and Asia） 

主持人：政大臺文所所長范銘如教授 

地點：政大百年樓一樓會議廳 

時間：2018年3月14日下午2-4點 

演講摘要： 

Climate change, mass extinction of plant and animal species, and widespread 

pollution of sky, sea, and land make clear the extent to which humans have shaped 

global ecologies. This talk overviews environmental concerns in Asia - home to more 

than half the world's population, an increasingly significant contributor to global 

carbon dioxide emissions, and an area acutely vulnerable to climate change and rising 

sea levels. The talk then introduces the work of creative writers from India to Korea, 

Japan, and the United States, exploring how literary works have grappled with Asian 

environmental crises from the local to the global. 

 

二、工作坊：題目「東亞區域文學與文化的回顧與前瞻」（East Asian Regional 

Studies: History and Prospect） 

地點：臺大文學院會議室 

時間：2018年3月16日下午3-5點 

工作坊引言人： 

Karen L. Thornber教授 

劉亮雅教授（臺大外文系與臺文所合聘） 

李鴻瓊副教授（臺大外文系） 

朱秋而教授（臺大日文系教授兼文學院副院長、日文系主任） 

洪瑟君助理教授（臺大日文系） 

黃美娥教授（臺大臺文所教授兼臺文所所長） 

鄭芳婷助理教授（臺大臺文所） 

  

敬請於2018年3月12日前登記報名，以利統計人數 

報名網站：https://goo.gl/forms/qvqsru4Txt0tq0bf2  

https://goo.gl/forms/qvqsru4Txt0tq0bf2

